
O T W A R CIE  K O N F E R E N C J I

Przed k i lk u  laty inicjatywę am erykan is tycznych  seminariów etno 
gra ficznych  podjął zasłużony w tej dziedzinie ośrodek poznański. K o n fe 
rencja dzisiejsza jest pierwszą historyczną konferencją  naukow ą pośw ię
coną problem atyce  la tynoamerykańskiej, k tóra na miarę skro m n ych  
jeszcze naszych  możliwości odbywa się w  gronie kra jo w ym . Poświęcona  
jest d z ie jom  A m e r y k i  Łacińskiej w  X I X  i X X  w ieku .  In icja torem  i orga
n iza torem  jes t k ierowana przez prof. T. Łepkow skiego  Pracownia D zie 
jów  A m e r y k i  Łacińskiej i A fryk i ,  która pragnie stać się ośrodkiem  
la tynoam erykańsk im , historycznym, wokół którego zgrupow aliby  się 
specjaliści w  t y m  zakresie z różnych dziedzin i k tó r zy  u tr z y m y w a l ib y  
k o n ta k t  na dłuższą metę. Celem konferencji jest zaprezentow anie dorob
k u  te j  w ie le  lat ju ż  istniejącej, jakkolw iek  na zew n ą trz  nie bardzo  
ujaw nia jące j się, naszej komórki, jest omówienie w  gronie h is to rykó w  
specjalistów i la tynoam erykanis tów  z innych n a u k  społecznych a k tu a l
nego stanu badań i w ęz łow ych  problemów. R e fe ra ty  zosta ły  przesłane.

K onferencja  ma stać się również forum  poddania n a u ko w ej k o n fr o n 
tacji, poddania k ry ty c zn e m u  rozpatrzeniu propozycji przygotow ania  
syn te zy  dzie jów  A m e r y k i  Łacińskiej X I X  i X X  w. W  ten  sposób In s ty tu t  
nasz włącza się do w ielk ich  przedsięwzięć badaw czych  nad ko n tyn en ta m i,  
m odnych  dzisiaj w  świecie, ale i n iezw ykle  odpowiedzialnych. P lanow a
na syn teza  dziejów ko n tyn en tu  A m e ryk i  Łacińskie j  będzie p ie rw szym  
tego ty p u  opracowaniem w  polskiej historiografii. Przedłożona propozycja  
jest w yra zem  nie ty lko  ambicji zespołu związanego z  Pracownią D zie jów  
A m e r y k i  Łacińskie j  i A fryk i ,  jest także w y r a z e m  po lityk i  n a u ko w e j  
In s ty tu tu  w  zakresie poczynań w  dziedzinie historii pow szechnej,  p o czy 
nań dopiero rozpoczętych, w  zakresie badań ko n tyn e n tó w .

Na zakończenie życzę pomyślnych obrad i m ożliw ie  szybkiego dojścia 
do rezu lta tów , k tó rym i będzie omawiana synteza.
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